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Další číslo Hlincohorských novin vychází 
v  době, kdy za běžných okolností míváme 
všichni zcela jiné starosti – plánujeme  
a připravujeme vše potřebné na Vánoce, 
běháme po obchodech a sháníme dárky pro 
své blízké, těšíme se (někdo méně, někdo více) 
na čerta s Mikulášem, na horký punč, na trhy 
a koncerty na náměstí a na silvestrovskou 
oslavu. 
Letos je vše jinak. Zmíněné činnosti a akce 
se v  obvyklé podobě konat nemohou. Nikdo 
neví, co bude zítra, za týden,  za měsíc. Také 
obec nyní nemůže organizovat akce jako jindy. 
V závěru roku Dámský klub s obecním úřadem 
pořádal setkání seniorů, děti měly besídku 
s  mikulášskou nadílkou. Restaurace zvala na 
svatomartinskou husu či vepřové hody, školka 
přivítala sv. Martina na koni.
Nepřísluší mi na tomto místě hodnotit, 
zda všechna omezení mají hlavu a patu. 
To nechám na každém z  vás. Ale jako 

fakt musíme přijmout, že tu nezvaný host  
je a ještě bude, a možná nebude jediný  
či poslední. A že trpí ekonomika, sociální 
kontakty, zdravotnictví, kultura, sport atd.
Všechno zlé je i pro něco dobré. Mnoho 
lidí se zamyslelo nad svým životem a jeho 
tempem, pozměnilo svůj žebříček hodnot. 
Děti se těší do školy a dospělí do práce. 
Lidé se budou těšit, že zase budou potkávat 
příbuzné, kamarády, známé i neznámé 
kdykoliv budou chtít a budou zase dělat,  
co teď dělat nemohou.
Věřím, že stejně jako já, byste chtěli jako dárek 
dát všem kolem sebe zdraví a sami sobě návrat 
k normálnímu životu.
Vážení spoluobčané, přeji Vám v  rámci 
možností klid, pohodu, hezké Vánoce  
a závěr roku. Věřím, že ten příští rok 
2021 bude lepší a klidnější a přeji Vám  
v novém roce hodně zdraví, štěstí, lásky  
a spokojenosti.

Slovo starosty
ZPRÁVY A OZNÁMENÍ OÚ

Josef Petrášek 
starosta obce Hlincová Hora

Změna úředních hodin
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PONDĚLÍ 16:00 - 19:00

ČTVRTEK 9:00 - 12:00

Dle nařízení vlády č. 398/2020 Sb., 
o krizových opatřeních, je úřední 
doba OÚ Hlincová Hora omezena  
na dva dny v týdnu následovně:

Mimo tuto stanovenou úřední dobu 
lze neodkladné a naléhavé úřední 
záležitosti vyřídit po předchozí 
telefonické domluvě.

Další informace o dění v obci
 (Josef Petrášek)

• Vzhledem k  dojezdové vzdálenosti a 
časové dostupnosti zdravotnické služby 
připravuje obecní úřad instalaci defibrilátoru 
v  obci. Nyní probíhá výběr typu zařízení  
a dodavatele.

• Malí (ale jistě i velcí) obyvatelé budou 
potěšeni dalším vánočním stromem, který 
bude umístěn u vjezdu do Kodetka I/II. Bude 
instalován díky společné aktivitě obyvatel 
Kodetky a obecního úřadu.

Zrušené setkání seniorů (Petra Petrů, Josef Petrášek)

Jednou z pravidelných akcí, která se bohužel za stávající situace nemůže konat, je 
„Setkání seniorů“. Tradiční pořadatel této akce „Dámský klub“ a také Obecní úřad 
Hlincová Hora všem svým spoluobčanům–seniorům alespoň tímto způsobem  
na dálku přejí hodně sil na zvládnutí aktuální nelehké situace a především pevné 
zdraví. Jakmile situace dovolí, bude setkání co nejdříve uspořádáno.

Za „Dámský klub“ Petra Petrů a za Obecní úřad Josef Petrášek

Obecní úřad opakovaně informuje o možnosti registrace do 
systému Rychlého Informování Občanů (R-I-O). Zvláště 
v této složitější době, kdy např. osobní kontakty, cestování či 
zaměstnání jsou omezeny, je předání podstatných a někdy 
urgentních informací důležité. Registraci můžete provést 
na webu obce (www.hlincovahora.cz), v  menu výběrem  

„SYSTÉM R-I-O“. Po vyplnění několika základních údajů 
pak dokončíte registraci potvrzením odkazu ve zprávě, 
která přijde na Váš mail. Registraci lze provést na obecním 
úřadu při současném podepsáním souhlasu se zpracováním 
poskytnutých údajů.

Systém rychlého informování občanů (Josef Petrášek)

V pátek 2. a v sobotu 3. října 2020 proběhly v naší obci volby do krajského zastupitelstva Jihočeského kraje. Volební místností 
se v těchto dnech stal společenský sál „Restaurace Na Hlincovce“, kde měli voliči s ohledem na vydaná mimořádná opatření 
k dispozici ochranné pomůcky a dezinfekci na ruce. Na řádný průběh voleb dohlížela po oba dva volební dny řádně zvolená 
a jmenovaná volební komise vč. zapisovatele. V naší obci bylo ke krajským volbám zapsáno celkem 313 voličů a výsledná 
celková účast voličů na Hlincové Hoře činila 50,80 %. 

Ohlédnutí za krajskými volbami na Hlincové Hoře (Ilona Bláhová)
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Povedlo se  (Jan Havelka)

Na zasedání zastupitelstva obce dne 17.11. 2018  jsem podal návrh na pořízení přístroje včasné defibrilace, tedy nastartování 
srdeční činnosti s tím, že by mohl být umístěn v telefonní budce na návsi automatický externí defibrilátor (dále AED). 
Jednání zastupitelstva, ve kterém měli početní převahu tehdejší zastupitelé rozhodlo, že přístroj potřebný pro první kroky 
v záchraně lidského života nezakoupí. Všechny přednesené argumenty proč AED ne, byly pro mne plytké. Já je nechápal, 
vědom si, že rozhodují první minuty defibrilace. 
V diskusi na nezakoupení se hovořilo o dostatečné dostupnosti zdravotního ošetření na Hlincovce. Jeden ze zastupitelů 
dokonce hovořil i o možnosti příletu vrtulníku. Náhražkou nákupu AED bylo usneseno provedení školení první pomoci 
s praktickými ukázkami na sále v restauraci. Záhy po zasedání zastupitelstva obce byla odstraněna i telefonní budka. Byl jsem 
zklamán, že řádově 40 tisíc nestojí zastupitelstvu za to, přijmout opatření k záchraně života. V té době můj požadavek zanikl 
mimo jiné upřednostněním vybudování ohniště u vjezdu a opravy obrubníků na Kodetce. Má obava z možné nepříjemnosti 
se potvrdila na jaře roku 2020, kdy na návsi zkolaboval člověk. Vědom si potřeby připravenosti na nemilé situace  
při srdeční zástavě jsem, po volbách v březnu 2020, zakoupení AED opětovně inicioval. Nové zastupitelstvo přijalo návrh za 
svůj. Pořízení a instalace není otázkou několika dnů. Nicméně zařízení je již objednáno. Diskuse mezi současnými zastupiteli 
vznikla jen o umístění zařízení. Upřednostněn byl názor, vzhledem k technickému zajištění přístroje, k umístění na budově 
obecního úřadu.
Dojezdový čas záchranky z Č. Budějovic při příznivých podmínkách v dopravě je 12 až 14 minut. Dojezdový čas nejvzdálenějšího 
místa v obci na místo umístění AED a zpět je do 3 – 4 minut. A ty rozhodují o možných následcích. V AED je instalován 
hlasový návod pro jeho použití. Defibrilaci zvládne každý laik, i při určité nervozitě, kdo není mdlého rozumu. Myslím, že 
mohu mít radost z malého krůčku ve prospěch lidí v obci.

ODS 32,28%

Piráti 15,19%

ANO 2011 10,76%

TOP 09 – KDU ČSL- Spol pro JČ 9,49%

Starostové a nezávislí 8,23%

ČSSD 7,59%

Trikolora hnutí občanů 6,33%

Jihočeši 2012 3,80%

SPD 2,53%

KSČM 2,53%

Volte pr.blok www.cibulka.net 0,63%

Svobodní 0,63%

Krajské volby 2020 - Hlincová Hora

Zde pro zajímavost uvádíme přehled výsledných volebních preferencí našich občanů:

Vítěznou stranou se na Jihu Čech stala Občanská demokratická strana v čele s MUDr. Martinem Kubou, který byl rovněž 
zvolen novým hejtmanem Jihočeského kraje. Tímto nově zvolenému zastupitelstvu gratulujeme a přejeme mnoho sil  
a úspěchů v nastávajícím volebním období.

Několik informací v souvislosti s instalací AED
Automatický externí defibrilátor (AED) s  úložnou skříní, 
kterou lze otevřít číselným kódem. Číselný kód pro otevření 
úložné skříně zná dispečer Zdravotnického operačního 
střediska Zdravotnické záchranné služby Jihočeského kraje  
a sdělí ho tísňově volajícímu na telefonním čísle 155. 
V  případě urgentní telefonicky asistované neodkladné 
resuscitace a přítomnosti dvou a více 
zachránců na místě (pozn. přičemž vždy 
musí někdo resuscitovat), může být tísňově 
volající požádán zdravotnickým operačním 
střediskem o vyjmutí AED z úložné skříně. 
Přístroj sám svými hlasovými pokyny 
radí zachránci, jak postupovat. 

Kde je bohužel delší dojezdová vzdálenost 
zdravotnické záchranné služby (10 min.  
a více) je jedinou účinnou léčbou v  případě 
zástavy krevního oběhu na podkladě tzv. 
fibrilace srdečních komor co nejvčasnější 
provedení defibrilačního elektrického výboje, 
přičemž šance na přežití bez výboje klesá 

s každou minutou až o 10 %. Časná defibrilace je tak zařazena 
po přivolání první pomoci a zahájení kardiopulmonální 
resuscitace jako třetí článek řetězce.

pokračování na str. č. 4
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Do novin jsme si dovolili zařadit nově společenskou rubriku, kde vás za každé čtvrtletí budeme informovat o významných 
jubileích našich spoluobčanů a o nově narozených  občáncích Hlincové Hory. V tomto čísle poprvé jsme se ohlédli rok 
zpětně, abychom mohli alespoň touto formou poblahopřát. 

Je možné, že AED nebude nikdy potřeba, ale také může zachránit několik 
lidských životů. 
AED jsou bezpečné a účinné přístroje i při použití laickými zachránci s  minimálním nebo žádným výcvikem,  
to umožňuje zajištění včasné defibrilace, která je z hlediska přežití tak důležitá. AED často umožňují při jeho dostupnosti 
provedení defibrilace několik minut před příjezdem profesionální pomoci zdravotnickou záchrannou službou 
(ZZS).  Použití AED je jednoduché – slovními a písemnými pokyny instruují laickou osobu o jednotlivých krocích  
a úkonech při provádění resuscitace, sami analyzují srdeční rytmus a v případě potřeby doporučí elektrický výboj.

Noví občánci -  V letošním roce se novorozenými občánky naší obce stali
    • Bartmann Adam    • Návara Sebastián     • Němcová Anežka     • Němček David    • Římský David    • Řípová Lea
    • Zíková Eleanor       • Zuntová Nina 
Novým občánkům přejeme zdraví, veselé a šťastné dětství a jejich rodičům hodně radostí a málo starostí se svými 
ratolestmi.

Jubilanti -  V letošním roce oslavili nebo oslaví významná životní výročí tito občané naší obce:
    • Věra Reindlová
    • Eva Novotná
    • Igor Mirošničenko
    • Věra Sýkorová
    • Pavel Lukš
    • Jana Prášilová
    • Bohumil Matouš
    • Jaroslava Schrenková

Všem jubilantům srdečně gratulujeme a přejeme pevné zdraví.

    • Jaroslav Petrů
    • František Našinec
    • Alena Zuntová
    • Václav Novák
    • Karel Strolený
    • Ivana Kohoutová
    • Pavel Čihák
    • Jozef Beniak

Přání k Vánocům - PF 2021 ( Jan Havelka- SK Hlincovka)

Z volejbalového stereotypu každodenních zářijových tréninků a víkendových zápasů 
mne vytrhlo uvědomění si pozdního svítání a krátkosti denního světla. A tím se pomalu 
vkradla i myšlenka na blížící se Vánoce. Proto si dovolím, jako přispěvatel do našich novin, 
vyzvat všechny lidi  dobré vůle v době adventní, kdy jsme přístupnější k  druhým lidem  
a kdy si více nasloucháme, k malému zastavení se a rozjímání o pravých hodnotách žití. 

Rovněž bych rád chtěl všem čtenářům Hlincohorských novin za členy SK Hlincovka popřát do 
nového roku především hodně zdraví, štěstí, spokojenosti a také i mnoho úspěšně  překonaných 
překážek, které jsou solí života.

Svoz odpadu na přelomu roku 2020/2021 a v 1Q/2021
Dlouhodobě plánovaný svoz odpadu v  závěru prosince 
proběhne 21.12.2020 (bioodpad) a 22.12.2020 (komunální 
odpad). 

Protože další svozy (následující sudý týden) vychází až 
na 11.1.2021 (biodpad) a 12.1.2021 (komunální odpad), 
zajistil obecní úřad navíc mimo plán svoz komunálního 
odpadu na den 29.12.2020 (úterý). 

Oproti obvyklým časům svozu (většinou v  podvečerní  
a večerní hodiny) proběhne tento mimořádný svoz během 
dopoledních či odpoledních hodin a bude tedy ideální 
připravit nádoby s odpadem před domy nejlépe hned ráno.
Děkujeme. 

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA
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Plán svozu pro měsíce leden-březen 2021:

Praktické informace ohledně onemocnění COVID-19
Onemocnění virem COVID-19 se projevuje nejčastěji 
zvýšenou teplotou, suchým dráždivým kašlem  
a dušností. Příznaky nejsou výrazné již od počátku,  
ale většinou se rozvíjí v čase a postupně se zhoršují. To platí 
zejména o příznaku ztíženého dýchání.  Část pacientů může 
mít také změnu vnímání čichu nebo chuti a třeba i bolest 
hlavy. Rýma, bolesti v krku, průjem a průběh bez teploty jsou 
méně časté. Jsou však známy případy bezpříznakové či lehce 
probíhající nákazy. 
V případě, že se objeví příznaky podobného charakteru, měl 
by pacient telefonicky kontaktovat svého praktického 
lékaře a poradit se s ním ohledně závažnosti jeho 
potíží a nechat si vypsat elektronickou žádanku na 
vyšetření stěru z nosohltanu na odběrovém místě. 
Vyšetření provádí proškolený zdravotnický personál, což 
je v současné době nejspolehlivější způsob záchytu viru 
v dýchacích cestách. Stěry z krku jsou významně méně 
spolehlivou alternativou. Vyšetření vzorku se provádí  
v akreditované laboratoři metodou tzv. RT-PCR (Reverze 
Transcription Polymerase Chain Reaction). Jedná se 
o laboratorní metodu, která dokáže detekovat určitou část 
genu viru SARS-COV-2. V odůvodněných případech se 
závažnějším průběhem může praktický lékař rozhodnout i o 

převozu na infekční oddělení nemocnice, kde je vyšetřen a 
stěr je mu proveden právě zde. 

ODBĚROVÁ MÍSTA
Nemocnice České Budějovice, a.s. má v současné 
době 2 odběrová místa - pro pěší a pro motorizované. 
Provozní doba je ve všední dny v čase 9:00 - 14:00 
hodin. Českobudějovická nemocnice a.s. je sice 
páteřní nemocnicí zajišťující komplexní péči o pacienty  
s COVID-19,  ale testování pro samoplátce nezajišťuje. 
Samoplátci jsou osoby, které nemají zdravotní potíže, ani 
jim hygienickou službou nebyla nařízena karanténa. Bližší 
informace ohledně objednání na odběrové místo najdete  
na www.nemcb.cz.
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• Pro pěší je odběrové místo situováno u hlavního vchodu nemocnice v těsné blízkosti patrového parkoviště, vedle 
fitness centra Delfín.

• Pro motorizované je odběrové místo v areálu Letiště České Budějovice, příjezd je zřetelně vyznačen. Stěr  
se provádí stylem drive-in, tedy většinou není nutné vystupovat z auta. Odběrové místo bude zajišťovat provoz 
podle potřeby množství odběrů.

 
Na odběrovém místě vám zdravotníci přeměří saturaci krve kyslíkem a v případě znepokojivého nálezu budete odesláni 
k dalšímu vyšetření do nemocnice. V odběrovém místě pro pěší je nutné se zařadit do fronty a dodržovat odstup  
2 metry od ostatních osob, nosit vždy roušku, nikdy ne respirátor s výdechovým ventilem! (výdechovým ventilem 
ohrožujete okolí, naopak respirátor bez výdechového ventilu může zhoršovat dušnost).

Testování pro samoplátce probíhá na několika místech v Jihočeském kraji, mimo jiné ve většině okresních nemocnic.  
V Českých Budějovicích zajišťují testování samoplátců dvě laboratoře, kde je možné se objednat.

• Laboratoř  SynLab, ulice U Tří lvů 294/ 4, třetí patro, lze se objednat přes stránky rezervace-synlab.cz nebo na tel. 
čísle 731 595 088. Zde je provozní doba pondělí, středa, čtvrtek / 7-11 hod. Bez předchozího objednání nelze vyšetření 
provést.

• Laboratoře Nextlab mají odběrné místo u hlavního vchodu na Výstaviště. Zde je provozní doba pondělí-
čtvrtek / 8-14 hod. (bez objednávání). Více informací podají laboratoře NextLab v pracovní dny od 8:00  
do 17:00 hodin na telefonní lince + 420 800 44 22 11.

• Odběry jak pro samoplátce, tak pro indikované pacienty se provádí také v mobilní buňce v areálu PCO Vrbenská 
197/23. Objednání je na tel. čísle 770 146 998.

PO VÝTĚRU V PŘÍPADĚ INDIKOVANÉHO ODBĚRU
Při dobrém klinickém stavu odcházíte do domácí karantény. Negativní výsledky jsou sděleny na mobilní telefon formou 
SMS v průběhu několika dní. Pozitivní nálezy jsou sděleny též formou SMS a dále vás bude kontaktovat epidemiolog.  
V případě pozitivního výsledku si můžete již předem připravit seznam blízkých kontaktů za posledních 5 dnů.

POZITIVNÍ TEST NA COVID-19 A DOMÁCÍ IZOLACE
Asi v 80-90% případů onemocnění COVID-19 mají pacienti jen mírné příznaky, není nutná hospitalizace a nakažená 
osoba je ponechána v domácí izolaci. Léčba bývá symptomatická tj. klid na lůžku, dbát na dostatečný přísun 
tekutin, vitamínů (zejména C a D), při teplotě nad 38°C užívat léky snižující horečku (př. Paracetamol 500 mg 
1-2 tbl. po 6-8 hod pro dospělé), při suchém kašli antitusika (např. Tussin 30 kapek 3x denně pro dospělé).  
Po sdělení pozitivního výsledku je nutné informovat svého praktického lékaře. V případě zhoršení zdravotního 
stavu by měl být telefonicky kontaktován váš praktický lékař, který v odůvodněných případech rozhodne o převozu 
na Infekční oddělení. V případě dechové tísně nebo jiného akutního zhoršení zdravotního stavu může svědčit  
o progresi choroby a proto volejte 155, většinou k němu dochází 7-10. den od počátku příznaků. K zabránění přenosu  
na další osoby je nutné dodržovat opatření, které najdete na webových stránkách Státního zdravotního ústavu www.szu.
cz. Podmínkou ukončení izolace po prodělaném onemocnění COVID-19 je plné odeznění příznaků a uplynutí doby 10 dní 
od pozitivního odběru.

HOSPITALIZAČNÍ LÉČBA
V případě hospitalizace jsou pacienti léčení nejen symptomaticky jako při domácí léčbě, ale jsou zde uplatňovány i další 
specializované postupy, které se řídí nejnovějšími doporučeními odborných společností a to zejména u pacientů se 
středně závažným a těžkým průběhem onemocnění. U pacientů s pneumonií (zápalem plic) a nutností oxygenoterepie 
může být podáváno antivirotikum Remdesivir (Veklury), rekonvalescentní plazma u pacientů s nízkou/předpokládanou 
nízkou hladinou protilátek (plazma od dárců, kteří prodělali onemocnění COVID-19 a vytvořili si dostatečné množství 
virus-neutralizačních protilátek), kortikoterapie (předpokládá se modulace přestřelené zánětlivé odpovědi). Protože je 
onemocnění spojeno se zvýšeným rizikem krevních sraženin zejména u pacientů se závažnějším průběhem, tak důležitá 
je jejich prevence nízkomolekulárním heparinem. Jedním z postupů, který prokazatelně tlumí progresi a zlepšuje přežití 
pacientů s těžkým průběhem je polohování na boky nebo břicho. K tlumení dušnosti je možno podat analgetikum morfin. 
U pacientů je většinou nutno zahájit oxygenoterapii (zvýšený přísun kyslíku). V případě rozvoje respiračního selhání 
je nutno přistoupit k podpůrné nebo umělé plicní ventilaci. U části pacientů dochází i přes veškerou snahu k progresi 
plicního postižení nebo jiného souběžného onemocnění a v takovém případě je indikována paliativní terapie. Především 
u pacientů, jejichž předchorobí neumožňuje očekávat příznivý efekt intenzivní péče.

RYCHLOTEST NA COVID-19
Antigenní testování prostřednictvím Abbott Panbio COVID-19 Ag testu je v  nemocnici vyhrazeno pro pacienty, které 
jeví příznaky onemocnění, ale doposud u nich nebyl proveden výše uvedený odběr a laboratorní metoda PCR. To např. z 
důvodu, že se stav pacienta zhorší a je nutné vyšetření v nemocnici. Opět je potřeba výtěr z nosohltanu.  Výsledek testu 
je znám do 15min. Test vychází pozitivní asi u 70% covidových pacientů a z toho vyplývá interpretace testu. Pozitivní 
výsledek znamená potvrzenou diagnózu, pacient může být uložen na covidová lůžka. Negativní výsledek znamená 
nutnost provedení PCR a neznamená, že pacient není infekční, v případě hospitalizace je pacient izolován do vyšetření 
PCR testu.
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AKTIVITY V OBCI A OKOLÍ

Několik týdnů po 75. výročí svržení 
atomové bomby na japonskou Hiro-
šimu jsme se sešli, abychom důstojně 
označili strom, který nám událost má 
připomínat. Celou sobotu 26. září lilo  
jako z konve. „Otec“ stromu pan  
Kocina, kterému vděčíme za vypěsto-
vání jinanu ze semen zaslaných přímo 
z místa výbuchu, však vypadal nadmíru 
spokojeně. Stromům přece déšť jenom 
prospívá. 

Nepřízeň počasí neodradila ani ty, kte-
ří chtěli být s ním u instalace pamětní 
informační tabulky. Zúčastnili se čle-
nové spolku Náš domov, z.s. a další 
zájemci, symbolicky i zástupce česko-

budějovického 20. skautského oddí-
lu Ginkgo, jež má latinské označení 
jinanu dvoulaločného přímo ve svém 
názvu. Navzdory dešti mohla být ce-
dulka se základními informacemi na-
instalována na připravený sloupek.  

Až půjdete někdy loukou podél kraje 
lesa pod Kodetkou, zkuste strom na-
jít a třeba se dozvíte další zajímavosti.

Osazení informační tabulky k jinanu z Hirošimy (Karel Zelený, Náš domov, z.s.)

RIZIKOVÉ FAKTORY PRO KOMPLIKOVANÝ PRŮBĚH
K rozvoji závažného průběhu může dojít i u zcela 
zdravých jedinců bez rizikových faktorů, avšak 
častěji jsou ohroženi muži, pacienti vyššího 
věku nebo chronicky nemocní. Poměr pacientů 
vyžadujících hospitalizaci se zvyšuje s věkem a nejvyšší 
počet jedinců vyžadujících hospitalizaci se odhaduje ve 
věkové skupině 50-60 let a výše. Obecně platí, že riziko 
úmrtí je asociováno s věkem nemocného, neboť zatímco 
riziko úmrtí u pacientů mladších 50 let nepřesahuje 
letalita onemocnění 1%, ve věku 50-60 let je 3 krát vyšší  
a pohybuje se kolem 1-1,5 %, ve věku 60-70 let pak 3-4% 
a ve věku nad 70 let dosahuje 8-15%. 

V dětském věku má onemocnění zpravidla mírný průběh 
nebo probíhá zcela asymptomaticky. Mezi nejčastěji 
uváděné chronické nemoci spojené se zvýšeným 
rizikem závažného průběhu patří kardiovaskulární 
onemocnění, obezita, diabetes mellitus, hypertenze, 
nádorová onemocnění, chronická onemocnění plic a 
ledvin, imunodeficientní pacienti. Z výše uvedeného 
také vyplývá, kdo by na sebe měl dát zvýšený pozor. 

„Často slýchávám, jak někteří staví onemocnění 
COVID-19 do role jakési chřipky a zlehčují jeho 
průběh. Není to ale pravda, neboť smrtnost na 
tohle onemocnění je až 10 x vyšší. Bagatelizování a 
konstatování, že nemocní neumírají „na covid-19“,  
ale „s covidem-19“ je nepatřičné.

Nebojte se! Ale respektujte, že COVID-19 může být zákeřný 
protivník. Projevujte úctu k životu a zdraví lidí kolem sebe. 
Časté mytí rukou, nošení roušek a rozestupy jsou minimum, 
co můžete bez větších obětí udělat pro sebe i druhé“.

S přáním pevného zdraví všem 
MUDr. Jaroslav Valevský

Zdroje:             
www.nemcb.cz, www.farmakoterapeutickarevue.cz-supplementum 1/2020, časopis České lékařské komory Tempus medicorum aj. 

LINKA 1221

sekund

ZODPOVĚDNOST, OCHRANA RIZIKOVÝCH SKUPIN

sociálních kontaktů

kde není osobní kontakt, 
není přenos

roušky fungují,
pokud se nosí správně

mýdlo + teplá voda nebo
dezinfekce = čisté ruce

diskrétní zónu virus
nepřeskočí

pravidlo 3R
Ruce Roušky Rozestupy

chráníme sebe i ostatní,
jsme zodpovědní

2 m

Mimořádná opatření a více informací na koronavirus.mzcr.cz
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Byl jsem u toho  (Jan Havelka)

Je obtížné napsat informaci o Mistrovství ČR mladších žá-
kyň v Krnově konaného ve dnech 26.-28.9. 2020, když mám 
pocit, že již bylo vše řečeno, napsáno a sděleno fotografií a 
videem. Tak tedy jen, s odstupem času, krátká vzpomínka.  
První souvisí s mistrovstvím okrajově. Věřte nevěřte, cesta 
do Krnova nám autobusem trvala 9,5 hodiny. Z obavy pana 
řidiče z pátečního provozu a karambolů na dálnici jsme volili 
trasu mimo ní. Na zvolené cestě nás samozřejmě očekával 
přehršel uzavírek a omezení. Dokonce těsně před Krnovem 
pan řidič zjistil, že ten most nemůže projet, protože jeho au-
tobus nemá průjezdovou výšku. Následovalo couvání a jízda 
po cestách necestách. I přesto je nutné mu poděkovat za 
péči o nás v pojížďkách po Krnově z jednoho konce na dru-
hý, z místa ubytování do haly. A za pozitivní utváření skvělé 
atmosféry a nejen pohody trenérů z chladícího boxu. Mož-
ná je pan řidič naše štístko. Třikrát byl, za tu dobu co nás 
vozí, u našich největších úspěchů na republikových hřištích.

Na dodržování opatření k  zamezení virového onemocnění 
jsme byli zvyklí. Přesto nás překvapilo důsledné a nekom-
promisní vyžadování používání dezinfekce a nošení roušek. 
Jak na internátě, ve sportovní hale, tak i ve městě samot-
ném. Lidé zde měli v té době horší zkušenost s coronavirem 
než my z jihu Čech.

Na Mistrovství ČR mladších žákyň po utkáních v  kraji a 
kvalifikaci v Sokolově postoupilo 24 družstev. Ohlédnu-li se 
za posledním půlrokem, vidím, jak značně zasáhl do naše-
ho sportování COVID problém. Kvalifikace a vlastní turnaj 
mistrovství byly přesunuty z jara na podzim letošního roku 
v naději ukončení karanténních opatření. Ty ovšem nebyly 
odvolány a silně zasahovaly do přípravy družstev a neúčas-
ti některých hráček na turnajích. Včetně našeho družstva. 
Odložení závěrečných turnajů o několik měsíců znamenalo, 
že holky byly starší a silnější, některé možná i chytřejší :), 
měly za sebou o jednu letní přípravu a několik měsíců tré-
ninků více, a tak úroveň nejlepších družstev byla již na velmi 
slušné úrovni. Byla vidět skákaná podání, rychlíky, i útoky 
z pipe. O vyrovnanosti družstev svědčí fakt, že žádný tým si 
neprošel finálovým turnajem bez prohry.  

V  úvodních zápasech naší větve pavouku jsme za sebou 
nechali Frýdek-Místek (2:0), Jihlavský  Bedřichov (2:0),  
Hradec Králové (2:0), Přerov (2:0), Karlovy Vary (2:0) a  
Kralupy nad/Vltavou (2:1). V  posledních zápasech turnaje 
nás udolala Mikulovka Praha. Tu však v semifinále porazil 
Volejbal Tábor a my šli s ním do finále, protože jsme zvítězili 
nad KP Brno (2:1). Finálový zápas se již plně odvíjel v naší 
režii. Zužitkovali jsme znalost hry Tábora ze střetnutí v kraji.  
Dokladem toho jsou vítězné sety 25:16 a 25:16. 

Koučovat dívčí tým je o hodně složitější než družstvo chlap-
ců. Kluci v setu postupují bod po bodu. Děvčata mají vlny 
kvality a propadů. Je potřebné jednotlivé hráčky různě mo-
tivovat. Často i zvýšit hlas, avšak v  kontextu „holky mám 
vás rád“. Jak jinak si vysvětlit situaci, když jsme s  Brnem 
ve zkráceném třetím setu prohrávali 2:8 a ještě po výměně 
stran 3:9 a nakonec vyhráli 15:10. To je „adrenalinémie“, to je 
trenérská hluboká sonda do psychiky hráček, chemie tvorby 
sportovního výkonu a důvěra v družstvo. Umění vymáčk-
nout z nich to, co umí. A pak? Pak jde stresor ven na povrch, 
emoce do slz. Je to radost a štěstí nad překonanou překáž-
kou. O to víc, oč byla těžká. Vůle chtít vyhrát, obětování se 
pro kolektiv, to jsou atributy, přes které je možné vystoupat 
do herní extáze jako by na vyšší úroveň hry a tím porazit vo-
lejbalově lepší soupeře. To umí kolektivní sport. Řada spor-
tovců ví, o čem je řeč. V realizačním kolektivu musí být po 
dobu turnaje naprostá pohoda. Naladěno. Bez vzniku i těch 
nejmenších problémů. To vůbec nemluvím o spánku, jídle či 
hráčských vztazích.

Měl jsem to štěstí být u toho několikrát. V  této kategorii  
již podruhé, při získání mistrovského titulu v sezóně 
2014/2015. A také při získání Českého poháru starších žá-
kyň (2013/2014). I při sezóně mladších dorostenek, po níž 
následoval postupu do extraligy (2006/2007). 

No a v krátké vzpomínce zbývá napsat už jen dvě slova: 

„Holky díky“.

Foto družstvo  
SK Hlincovka 

Zleva horní řada: 
Adéla Oberfalcerová, 
Sára Švarcová, Klára 
Nováková, Vanesa 
Mrázková, Lucie  

Vavříková 
 

Dolní řada zleva:  
trenér Havelka, 
Terezie Pitrová,  

Kateřina Kadounová, 
kapitánka Šarlota 
Nováková, Andrea 

Koupalová, Michaela 
Bergerová, trenér 

Ročňák.



Hlincohorské noviny  - 2 / 2020 9

V  sobotu 19. 9. 2020, v  den plánovaný pro turnaje sportovního 
klubu, se sešli rekreační „table tenisté“. Utkávaní bylo plné snahy 
s  cílem dosažení nejlepších výsledků. Sem tam uniklo hráčům  
i nějaké to slovíčko, při kterém se dětem zakrývají uši. 
To se ale v zápalu hry nepočítá a k osobnímu nasazení do zápasu  
to snad i patří. Emoce musí ven. Sport má ten dar je uvolnit. 
Očišťuje. Hromadění negativních emocí asi nikomu neprospívá, 
zvláště při hře.
Početně nebyl turnaj, i přes očekávání v předchozím týdnu, více 
obsazen. To však přítomným nevadilo. Potkali se a sportovali. 
V příjemné atmosféře lesního areálu za přispění sluníčka si rekreační 
sportovci užívali dne. Na závěr pak tabulka výsledků ukázala  
na vítěze – Pavla Štěpánka alias „doktora“. Tomu sekundovali  
na druhém místě Jakub Chumlen a Jaroslav Pacholík jako třetí.

Tenisové klání v areálu SK (Jan Havelka) 

Dobrý den všem.
Rády bychom vám představily záměr 
založit na Hlincové Hoře v  areálu SK 
Hlincovka dětský lesní klub, kam by 
mohly docházet děti ve věku 3-6 let, 
od 8-16 hodin. 

 

Našim cílem je být s  dětmi co nejví-
ce venku. Stejně důležitá je pro nás 
respektující komunikace. Náš lesní 
dětský klub (koncept podobný les-
ní školce) fungujeme šestým rokem  
ve Vrábči a zájem rodičů stále roste. 

V současné době se již do našeho zá-
zemí nemůžeme vejít.  A tak hledáme 
přátelské, hezké prostředí v přírodě, kde 
bychom mohly otevřít další pobočku 
Úlu. V našem hledáčku je právě Hlin-
cová Hora. Momentálně jsme před-
ložily k  projednání projektový záměr  
na Obecní úřad Hlincovy Hory.

Za záměrem stojí:

Mgr. Karla Sukdolová:  
Ředitelka lesního klubu ÚL ve Vrábči. 
Vystudovala Zdravotně sociální fakultu 
na Jihočeské Univerzitě. Založila a vede 

organizaci Mateřstvím společně, která 
podporuje maminky. Je maminkou tří dětí. 
Žije v Českých Budějovicích.

Mgr. Marta Novotná
Vystudovala UK Pedagogickou fakultu 
a 2 roky výchovného poradenství. Má 
za sebou 2 roky praxe ve školství, 2 roky 
praxe ve společnosti pro lidi s mentálním 
postižením a 8 let v  marketingu. Je ma-
minkou 1 syna. Žije na Hlincové Hoře.

Měli byste o takový lesní dětský 
klub ve vaší blízkosti zájem? Chcete  
se dozvědět více informací?

Rádi byste se do projektu zapojili? 
Jsme na příjmu: info@klubul.cz
Nebo můžete volat: 
792 335 810 (Marta Novotná)  

Za ÚL Marta a Kája

Zamazané kalhoty a odřená kolena 
Dětský lesní klub ÚL na Hlincovce

Nohejbalisté z  SK Hlincovka uhájili v pátek  
11. 9. 2020 na svém hřišti v utkání s Malákem účast 
v nejvyšší okresní soutěži. 

Zápas nebyl tak vyrovnaný, jak se jeví výsledek 3:2 
pro domácí. Na snímku z tohoto zápasu dvě legendy 
jihočeského nohejbalu. 

Za domácí smečuje Zdeněk Hanzálek (61 let),  
za hosty blokuje František Chalupa (67 let).

Nohejbal na Hlincovce (Jan Havelka) 
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Na konci srpna při prázdninovém provozu jsme s dětmi vyrazili do Slověnického mlýna nedaleko Lišova. S sebou jsme vzali 
děti z MŠ Zvíkov a podělili se tak finančně o dopravu. Děti si společně prošly zábavnou stezku vodníka Pentličky, která vede 
kolem dvou rybníků. S velkým nadšením plnily všechny úkoly, statečně přecházely lanové mosty a bosonohé stezky. Nakrmily 
kapry,(někteří hlavně samy sebe nasušenými kousky chleba), prohlédli jsme si lanové centrum a starý mlýn. Za velmi pěkného 
počasí děti posvačily v krásné přírodě, poznaly nové místo, které většina dětí ještě neznala a na oplátku jsme přijali pozvání  
do zvíkovské mateřské školy.

Výlet do Slověnického mlýna (Radmila Kazderová- ředitelka MŠ)

Podzim nám mělo zpříjemnit  spoustu divadelních i kulturních 
akcí, bohužel je situace taková, že většina akcí byla zrušena. 
Ovšem než se divadla úplně uzavřela, stihli jsme navštívit 
nově zrekonstruovaný sál v  českobudějovické Besedě. Tam 
děti pobavilo loutkové představení ,,O ŽELEZNÉM VLKOVI“ . 
S loutkami jsme měli možnost se blíže seznámit i v naší školce, 
když k nám zavítalo Divadlo Jiřího Reindla s  představením ,, 
O PERNÍKOVÉ CHALOUPCE“. Děti si mohly loutky nejen 
prohlédnout, ale i osahat a vyzkoušet. Jako sladkou tečku na 
závěr dostalo každé dítě domeček z perníku. Ty nám napekla 
a nazdobila šikovná maminka. Děkujeme. Navštívilo nás 
centrum Cassiopeia s programem ,,Strom“, kde se děti  hravou 
formou něco zajímavého dozvěděly. Na 20.října připadá v naší 
republice den stromů, proto jsme si tento den na zahradě 
školky také svůj 1.strom zasadili.

K podzimu ve školce neodmyslitelně patří práce s přírodninami 
a plody podzimu. Při vycházkách s  dětmi do přírody jsme 
pozorovali náš les, sbírali žaludy, kaštany, trnky, šípky, jeřabiny…
vše, co se nám nakonec hodilo při práci ve školce. Dýňáci z 
přírodnin, sovy ze dřeva, ježci ze slámy nakonec dozdobily naši 
malou zahradu. Každý přiložil ruku k dílu a na společné práci se 
podílel. Snad udělá naše podzimní zahrádka radost i vám, kteří 

se vydáte kolem školky.
Starší děti si samy poradily s  tím, jak upéct štrúdl, na svém 
odpoledním tvoření  si vyráběly strašidla, netopýry, vytvořili si 
košíčky z přírodnin. Každé úterý v týdnu se pouze předškoláci 
věnují přípravě na školu. Myšlení, logické uvažování, 
grafomotorika, ale také logopedie, komunikace, soustředění 
a poslech jsou důležité proto, aby 1. třídu děti dobře zvládly. 
Aktivity jsou doplňovány didaktickými deskovými hrami, 
které děti hodně baví. Každou středu dojíždí za dětmi lektorka 
z  taneční školičky Move21. Cvičení je zaměřeno na celkový 
pohybový a taneční rozvoj dětí. Během taneční průpravy 
zároveň dochází k rozvoji osobnosti i talentu dítěte. Jedná se 
o taneční školičku pro nejmenší. Rodiče tuto aktivitu přivítali 
také z důvodu, kdy je problém s dětmi dojíždět a vzhledem 
k  opatřením jsou jinde  aktivity zrušeny. Naše školka má 
výhodu stále stejného kolektivu a malého počtu dětí, proto 
doufáme, že toto nelehké období všichni zvládneme a budeme 
moci pokračovat v tom, co nám na jaře chybělo.

Pevně doufáme i v to, že i letos si budeme pochutnávat  
na martinských rohlíčcích a ohřejeme se u dobrého punče. 
Hlavně zdraví a dobrou náladu přeje

Podzim ve školce (Radmila Kazderová-ředitelka MŠ)
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V  září jsme se s dětmi z  naší školky vydali na sportovní akci, kterou pořádal SK Rudolfov. Přivítali nás fotbaloví trenéři  
a pak se už plně věnovali dětem. Na celém hřišti byla připravena různá stanoviště, kde jsme si mohli procvičit skoky, přesnost, 
postřeh a samozřejmě fotbal. Dozvěděli jsme se, jak probíhají tréninky menších dětí a jejich starších kamarádů. Nakonec všechny 
děti dostaly medaile, které si určitě zasloužily – přeběhnout několikrát velké fotbalové hřiště je někdy docela dřina  a postavit se 
do brány a chytat vykopnuté míče – to chce odvahu. A tu naše děti měly. 

Děkujeme SK Rudolfov za krásné dopoledne.

Sportovní dopoledne (Radmila Kazderová- ředitelka MŠ)

Každý rok v  říjnu se koná výstava ovoce a den otevřených 
dveří na SOŠ veterinární, mechanizační a zahradnické  
a Jazykové škole s právem státní jazykové zkoušky v Českých 
Budějovicích. Tuto akci navštěvujeme pravidelně a velmi rádi. 
Vždy nám jsou přiděleni dva studenti, kteří nás provedou 
areálem školy. Některá stanoviště už známe a těšíme se na 
ně. Už víme, že nejlepší je povozit se v  traktůrku ke koním 
a ostatním zvířátkům. Další zastávka je u psů a jejich agility 
výcviku. Pokračujeme na vyloženě adrenalinové stanoviště  
a tím jsou motokáry. Ochotní studenti v nich povozí naše děti  

a je to opravdu zážitek stejně jako jízda v obrovském kombajnu. 
V areálu jsou různé zemědělské stroje a traktory, do kterých 
můžeme nahlédnout. Loni jsme navštívili kováře a letos jsme 
se podívali na práci včelařů. Děti si zasoutěžily a dostaly hezké 
odměny. Nakonec si necháváme výstavu voňavého ovoce, 
které je vypěstované na našich zahradách. Akce je vždy 
perfektně zorganizovaná a je tady pokaždé něco, co jsme ještě 
neviděli nebo nezažili.

Děkujeme všem organizátorům a těšíme se na další rok.

Výstava ovoce a den otevřených dveří (Radmila Kazderová- ředitelka MŠ)

PŘÍSPĚVKY OBČANŮ, ZAJÍMAVOSTI
Zeptali jsme se za Vás

Rozhovor s Ing. Pavlem Müllerem-současným kronikářem obce Hlincová Hora. 

1) Jak vzpomínáš na své mládí 
prožité na Hlincové Hoře? Na 
mládí se vzpomíná asi vždycky hezky.  
I když jako dětí nás tu bylo jen sedm, 
v  teenagerovských letech se tu začala 
sjíždět fůra kluků a holek z  širého 
okolí i z  Budějovic. Někteří tu nakonec  
i zakotvili na stálo. Bylo tu hodně živo a 
veselo.

2) Nyní jsi v  důchodu, ale pověz něco o svém bývalém 
zaměstnání?  Byl jsem geodet. Po škole jsem nastoupil na 
Geodézii a skončil na Katastrálním úřadu, aniž bych opustil 
budovu. Zaměstnání mi bylo tak trochu i koníčkem. Projezdil 
jsem Jižní Čechy křížem krážem a několik řek prošel pěšky – to 
se mi svého času hodně líbilo. Některé opravdu od pramene až 
k ústí. 
3) Vím, že se zabýváš hudbou a že jsi držitelem ceny rádia 
v USA za hudební skladbu. O co se jedná? Ve svém domácím 
studiu jsem nahrál některé písničky, ať své nebo převzaté a pár 
jsem jich umístil na web Reverbnation, jako to ostatně dělala 
spoustu lidí z celého světa. Jednou se mi ozval člověk z jednoho 
Detroitského Vibe rádia, že by jednu písničku – blues z repertoáru 
Johna Lee Hookera „Dám skotskou“ chtěl hrát v  jejich radiu, 
abych si ji zaregistroval pro USA. To stálo 5 dolarů, tak jsem si 
řekl: Proč ne a zaregistroval 4 skladby jako EP. Netušil jsem, že 
to tam nějak hodnotí. Asi tak za půl roku mi přišel mail, že moje 
bluesové EP bylo nominováno na cenu Akademie, považoval 
jsem to za něčí vtip, a za další dva měsíce mi přišla gratulace 
k vítězství v kategorii blues. Plaketu mám hrdě na zdi.

 4) Tvým velkým koníčkem bylo a je cestování. Chystáš se 
ještě někam? A jaký máš největší cestovatelský zážitek?
Momentálně se chystám tak nejvýš na Šumavu. Těch top 
zážitků bylo hodně. Ale rozhodně nejde zapomenout na měsíc 
v kanadské divočině včetně návštěvy proslulého Dawson city, 
kde jsme opravdu notně přebrali. Ale to by člověk jen jmenoval 
jeden stát za druhým, tak snad jen namátkou Arizona s Grand 
Canyonem a indiánskými památkami, Venezuela se svými 
stolovými horami, Peru a Incké památky. Ovšem zvláštní místo u 
mně zaujímá Rumunsko a jeho nádherné hory. 
5) Jsi jedním ze zakladatelů SK Hlincovka. Můžeš k  více 
jak 20 leté činnosti něco sdělit? Začalo to jako skoro 
neuskutečnitelný sen. Pamatuji se velice dobře, co obnášela práce 
mnoha lidí na jeho vybudování, na pomoc sponzorů. Jak začínaly 
holky s volejbalem. Koho by napadlo, kam až to dotáhnou. Stále 
tam chodí i ryzí amatéři  zahrát si volejbal, nohejbal nebo fotbal, 
a to je dobře. Proto mě docela štvou neustálé pokusy skupiny 
nejrůznějších lidí lidem hřiště sebrat a využívat pro své vlastní 
komerční účely. 
6) Dopisuješ kroniku Hlincové Hory. Z jakých zdrojů čerpáš? 
Hodně čerpám z poznámek Karla Sonnbergera. Ten s tím 
vlastně před léty začal, protože díra v hlincohorských dějinách 
byla obří. Čerpám ze zápisů schůzí zastupitelstva, z místních 
novin, a pokud se objeví článek i někde jinde v tisku, tak i tam. 
V poslední době jsem některé informace zachytil i na webu.  
Na svou paměť se člověk úplně spolehnout nemůže, i když někdy 
musí.

7) Jak vidíš do budoucna život na Hlincové Hoře? Jestli máš 
na mysli můj život, jsem optimista a doufám, že už brzy otevřou 
konečně hospodu.

Zpovídala redakční rada, odpovídal Pavel Müller
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VÁNOČNÍ SVÁTKY JSOU PŘEDE DVEŘMI (Věra a Jiří Müllerovi) 

„Tiše a ochotně purpura na plotně voní, stále voní, po ní  
k nám vklouzlo to tajemné kouzlo Vánoc...“       (J.Suchý, J.Šlitr)

Jaké budou letošní Vá-
noce? Poznamená je 
současná pandemie 
koronaviru? Nejspíš 
ano. Budeme si však 
přát, aby Vánoce pro-
běhly příjemně a po-
kud to bude možné, 
co nejvíce podle našich 
představ. 

Někdy se soudí, že „za starých časů“, byly Vánoce jiné, že se více 
dodržovaly zvyky a tradice a že lidé byli skromnější a k sobě 
milejší. V současné době se prý původní duchovní rozměr Vá-
noc vytrácí a škarohlídi říkají, že v jednadvacátém století jsou 
Vánoce hlavně komerční záležitost, že je to doba shonu, náku-
pů, chvatu a stresu. I zde samozřejmě platí „jak si to kdo udělá, 
takové to má“. 
Jakým svátkem jsou vlastně „Vánoce“? Vánoce jsou druhým 
nejvýznamnějším křesťanským svátkem, (prvním jsou Veliko-
noce) o Vánocích křesťané slaví narození Ježíše Nazaretského. 
V evropském kulturním prostředí jsou Vánoce považovány za 
nejvýznamnější svátek v roce i pro nevěřící. Se slavením Vá-
noc a s dobou adventní, která jim předchází, je proto spojeno 
množství místních či národních rituálů a zvyklostí. Za vánoční 
období je považováno období od adventu do Tří králů. Advent 
je pojímán jako období duchovní přípravy trvající do Vánoc, je 
to doba rozjímání a dobročinnosti. V období adventu se konají 
jitřní mše, při kterých se zpívají adventní písně zvané roráty. Ve 
20. a 21.století se Vánoce v mnoha zemích chápou především 
jako svátky pokoje, rodiny a lásky a lidé je slaví v rodinách bez 
ohledu na náboženské vyznání.  (Zdroj wikipedie „Vánoce“).
Každá rodina prožívá Vánoce po svém, má svoje zvyklos-
ti, své rituály, svůj způsob trávení svátečních dnů. Je to 
čas, který může být plný radosti, ale někdy vznikají, zvláš-
tě v mladých rodinách, těžkosti, problémy, nepochopení  
až hádky, když partneři mají zcela odlišné představy napří-
klad o průběhu Štědrého dne. Vzpomínají na to, „jak to bylo u 
nás doma“ a tak to chtějí mít i v přítomnosti. Mohou se spo-
lu dohadovat o tom, jak má chutnat rybí polévka či kapr, zda 
vůbec má být k štědrovečerní večeři kapr, zda bramborový 
salát má být s majonézou nebo bez, zda studený nebo teplý 
a tak podobně. A tak jsou Vánoce i zkouškou pevných ner-
vů, také prubířským kamenem manželské a partnerské lásky  
a svornosti, i ochoty přizpůsobit se druhému. Jaké zvyk-
losti a rituály máte u Vás, co jste přejali z rodin, ze kte-
rých pocházíte a jaké nové zvyky jste spolu vytvořili? To  
by mohlo být hezké téma na společné vánoční povídání u kávy, 
čaje nebo třeba punče.
Mezi křesťanské zvyky se zřejmě pohanskými kořeny, které 
jsou živé do dneška, patří zvyk bdění (vigilie) a půst. Relativně 
novodobou vánoční tradicí je betlémské světlo, které rozvá-
žejí skauti. Světlo se každoročně zapaluje v Betlémě v Izraeli 
a posléze putuje napříč Evropou. Do Česka betlémské světlo 
putuje z Vídně, kde jej rakouští skauti předávají o třetí nedě-
li adventní (Gaudete = radostná) delegacím z celé Evropy; 
pro české země jej přebírají brněnští skauti, kteří jej rozvážejí 
v sobotu před čtvrtou nedělí adventní, takže je pak k dispo-
zici v kostelech, na náměstích, vánočních trzích, knihovnách 

apod. Důvodem tohoto počínání je víra a přesvědčení, že jde  
o plamen, tedy oxidační reakci, která pochází z plamene v Betlé-
mě a vydávané světlo je symbol křesťanství ve smyslu osvícení, 
vědění, poznání a lásky nebo jinde také pospolitosti a sounále-
žitosti. Novodobou vánoční tradicí je také Tříkrálovou sbírka, 
kterou pořádá Katolická Charita. 
K Vánocům se pojí množství lidových zvyků jako koleda, vánoč-
ní stromek, jesličky (=betlém), vánoční dárky, které podle české 
tradice nosí Ježíšek, či pečení vánočního cukroví. Takových zvy-
ků a rituálů je nepřeberné množství, dotkneme se jen některých 
z nich. Jak vypadala štědrovečerní večeře za starých časů a co 
se může dít dále po večeři? Připomeňme si staročeské Vánoce. 
Můžete sami posoudit, které ze zvyků a rituálů trvají dodnes.
Při staročeské štědrovečerní večeři byli všichni svátečně oble-
čeni a jídelna byla vyzdobena. Na stole mohl být ubrus s vánoč-
ním motivem a zapálené svíce. S pojídáním jídla se čekalo, až se 
shromáždila celá rodina. Před večeří se všichni společně nahlas 
pomodlili nebo byly pronášeny přímluvy. K večeři se podávala 
ryba, obvykle kapr. V některých rodinách se připravoval o ta-
líř více pro nečekanou návštěvu. Na štědrovečerní večeři mělo 
být devatero pokrmů, nešlo však o velké porce. Součástí večeře 
měly být i luštěniny, nejčastěji měla být snědena alespoň lžíce 
vařené čočky, aby byla příští rok dobrá úroda a spousta peněz. 
Jinde byly přivolávány peníze kaší z  jáhel a obilovin. Často je 
zmiňován zvyk položit pod talíř minci či šupinu, tento zvyk měl 
udržet peníze v rodině nebo je přinést. 
Zbytky jídla ze štědrovečerní večeře byly zakopávány  
do země u ovocného stromu nebo se kladly k  jeho kořenům 
aby příští úroda byla bohatá. Stejný účel mělo i štědrovečerní 
třesení ovocnými stromy. O Štědrém večeru měl mít  hospodář 
kapsy otevřené, aby do nich napadalo štěstí a aby přišel  k bo-
hatství. Po večeři byly rozbalovány vánoční dárky, které dětem 
v českých zemích přináší „Ježíšek“. Štědrý den tradičně vrcholí 
půlnoční mší, na které se zpívají koledy a začíná samotná cír-
kevní oslava narození Krista. Mše půlnoční se na Štědrý večer 
kdysi zúčastňovali dva místní pastýři. Začátek a konec mše prv-
ní pastýř troubil za oltářem a druhý na kruchtě vedle varhan, 
jako když svolává stádo. Za odměnu dostávali výslužku. 
O Štědrém večeru se po rozdání dárků až do odchodu na mši 
lidé věnovali lití olova a věštění ze vzniklých tvarů. Také býva-
ly zapalovány svíčky v lodičkách z ořechových skořápek, které 
jsou pouštěny v „lavoru“ (velké míse sloužící k mytí, velmi často 
na metr vysokém samostatném stojanu) s vodou. Mezi zvyky 
dodnes patří pálení františků a dalších vonných směsí. Rituálem 
bylo házení střevíce, zda se dívka další rok vyvdá, halekání z 
brázdy, třesení bezem nebo plotem a poslouchání, z které stra-
ny štěká pes: Třesu, třesu plotem, kde můj milý bytem: ozvi mi 
se ozvi pes, kde můj milej večer dnes. Karel Jaromír Erben v 
Kytici popisuje věštění a sílu magické moci Vánoc: „Tu prý dívce 
v půlnoci, při luně pochodni, souzený se zjeví hoch, ve hladině 
vodní.“ (Karel Jaromír Erben: Štědrý den).

Vánoce jsou zvláštní, výjimečná doba, předurčená pro setkání 
rodiny a všech blízkých si lidí. Je to doba příznivá i pro sdíle-
ní či pro obnovení někdy  již zapomenutých rodinných rituálů. 
V duchovním rozměru Vánoc je obsažena i velká podpora pro 
každého z nás, i pro člověka, který zůstal o Vánocích osamoce-
ný. Nikdo však nejsme úplně sám, protože, jak se zpívá v krásné 
Vánoční písni. „Narodil se Kristus Pán, nám, nám narodil se.“

Přejeme  pevné zdraví  a VESELÉ VÁNOCE



Hlincohorské noviny  - 2 / 2020 13

Sportovní historie Hlincové Hory (Pavel Muller-kronikář obce Hlincová Hora)

Počátky sportu nespadají až do vzniku SK Hlincovka v roce 1999, ale jak ukazují dostupné dokumenty, tak minimálně  
do dob první republiky.

První zmínkou o sportu, kterou máme, pochází z roku 1934
V měsíci červnu byly uspořádány cyklistické závody o putovní pohár na 50 km Hlincová Hora – Ledenice – České Budějovi-
ce. Bohužel se mi nepodařilo dohledat, kdo závod vyhrál, ani kdo se z Hlincové Hory účastnil. To ty už zápisky Hlincohorské 
odbočky Československé mládeže národně socialistické neobsahují. Na obrázku je vidět stará kaplička, část hostince, i že 
silnice byla prašná.

V roce 1950 si místní omladina zřídila hřiště na volejbal.
Pro nedostatek vhodných pozemků někde za vsí, museli se organizátoři spokojit s obecním pozemkem v sousedství kaple 
na návsi, kde byl brigádnickou spoluprací zplanýrován terén bývalého rybníčku. Na tomto hřišti se hrály různé míčové hry 
dlouhá léta. K nelibosti rodiny Jakschů zejména fotbal, přičemž míč často skončil na střeše Jakschů statku a pochopitelněji 
ničil. Byla proto brigádnicky postavena zábrana z pletiva, ale ani ta problém zcela neodstranila. Bylo jasné, že hřiště musí 
být jinde. Na fotografii je zachyceno sekání trávy na hřišti mládeží někdy kolem roku 1971. Na fotografii lze nalézt členky 
dnešního Dámského klubu, některých důchodců a v popředí současný starosta.

Hledání pozemku trvalo až do druhé poloviny osmdesátých let, kdy bylo vybudováno opět, jako ostatně vždy, svépomocí 
hřiště na soukromém pozemku u sklaďáku. Obec stále nedisponovala vhodnými pozemky. Tam se sportovalo a pořádaly 
turnaje v nohejbalu a volejbalu až do roku 1998, kdy byly vybudovány kurty v bývalém kamenolomu, současném lesním 
areálu. S tímto realizováním přišel Jan Havelka a v jeho uskutečnění mnoho lidí nevěřilo, ale nakonec se za přispění sponzorů  
a zázrak se stal.



Zahrádkáři se sešli na podzim…  (Jozef Beniak)

….na „podzimní“ 
členské schůzi dne  
19. 9. 2020 za pří-
jemného podzim-
ního sobotního po-
časí. Dělají tak již 
pravidelně několik 
posledních let.

Ani tentokrát ne-
zapomněli pozvat 
zastupitele obce 
Hlincová Hora, aby 

je seznámili se svojí činností v osadě. Nakonec se našeho 
jednání zúčastnila paní místostarostka Ilona Bláhová, kterou 
jsme po schůzi provedli osadou. Zdála se docela překvape-
na, jak je osada velká a hezká a také byla svědkem všeho, 
co nám ponejvíc v  osadě komplikuje život dost zásadním 
způsobem.

Pozváni byli také přátelé, zahrádkáři z  Nových Hodě-
jovic v  čele s  předsedou p. Syrovátkou. Oplatili nám  
tak návštěvu z minulého týdne, kdy se naši zahrádkáři zúčas-
nili jejich „super“ akce spojené s výstavkou výpěstků a boha-
tým kulturním programem. To jsme teda koukali, jak jim to 
v těch „Hodějicích“ funguje a protože byla na obou stranách 
chuť ještě více sdílet vzájemné zahrádkářské zkušenosti,  
tak jsme po ukončení schůze naše hosty pozvali na malé 
neformální posezení s občerstvením.

Tentokrát to organizátoři schůze měli trochu složitější, pro-
tože „koronavir řádí“ v této době všude kolem nás a tak se 
s napětím očekávalo, jestli někdo vůbec přijde?

Účast byla ale překvapivá, sešlo se kolem čtyřiceti zahrád-
kářů, což nás potěšilo. Schůze byla tudíž usnášeníschopná. 
Tentokrát nebylo možné z důvodu různých opatření zajistit 
občerstvení, tak jak jsou zahrádkáři zvyklí a museli si „vysta-
čit“ pouze s kávou a vodou. Tímto se zúčastněným omlou-
váme a slibujeme, pokud se situace kolem „koronáče“ zklid-
ní, příště všechno napravíme a pořádně  se občerstvíme.

Celý průběh schůze byl významně poznamenán panující na-
pjatou atmosférou pramenící z nejistoty spojené s blížícím 
se „konečným řešením“ v souvislosti s církevními restituce-
mi, což bylo také kromě jiného jedním z významných pro-
gramových bodů této schůze.

Co dodat závěrem?  
Pevně doufáme, že se situace v  osadě nako-
nec zklidní a že si všichni bez rozdílu uvědomí, že 
síla spočívá v  jednotě a ne v  jednotlivcích a že svo-
je soukromé ambice a cíle přizpůsobí organizaci.  
To si všichni ve výboru přejeme a slibujeme, že pro to udě-
láme všechno. Samozřejmě záleží  na všech členech organi-
zace a jejich vůli.
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Hobbyhorsing (Nela Petrášková)

Slyšeli jste už o hobbyhorsingu? Tzv. hobbyhorsing je spor-
tovní disciplína, původem z Finska. Jde o levnější a bezpeč-
nější variantu jezdectví v  různých podobách. Jezdci totiž 
místo na skutečných koních skáčou přes překážky s koněm 
vyrobeným (hlava koně na dřevěné tyči).

Absurdní? Možná, hobbyhorsing je ale také o sportov-
ních výkonech. Překážky na parkurové dráze, které dívky s 
koněm mezi nohama musejí překonat, sahají až do výšky 1,5 
metru. Gymnastický um včetně obratnosti a výbušnosti je 
nezbytností. Tento sport velmi fyzicky náročný, kombinuje 
totiž disciplíny koňských závodů a gymnastické prvky. Koře-
ny tohoto sportu sahají až na začátek tisíciletí.

Nejde o bláznivou zábavu, jezdci soutěží ve stejných disci-
plínách a na podobných sportovištích jako živí koně, i zde je 
drezura a parkur, body se udělují za styl a figury. Ve Finsku, 
kde je největší členská základna pro hobbyhorsing, se kaž-
doročně pořádají národní šampionáty.

Základem je koník na tyči, který bývá nejčastěji ručně šitý z 
látky. Právě domácí výroba dřevěných koní s vycpanou hla-
vou tvoří důležitou součást hobbyhorsingu. Existují dokon-
ce internetové aukce s tímto zvláštním zbožím, kde se cena 
koně šplhá až ke 200 dolarům za kus.

Hobbyhorsingu odhadem propadly desetitisíce lidí, většina 
jich jsou dívky ve věku od 10 do 18 let. Populární je nejen 
ve zmíněném Finsku, ale i ostatních severských zemích.  

Nina Verboon                                 Nela Petrášková
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A popularita tohoto sportu stoupá. Pár nadšenců se najde 
i jinde v Evropě a už také v Česku. A můžete se s nimi se-
tkat dokonce i u nás v obci a okolí. Kromě běžných vyjížděk  
a tréninků jste měli šanci vidět jezdkyně i jejich vlastnoručně 
vyrobené koně na akci „Pohádková stezka“ letos v září, kde 
si každý mohl hobbyhorse zkusit.

Níže uveden kontakt pro případ, že vás hobbyhorsing zaujal, 
chcete se o něm dozvědět více, vyzkoušet ho nebo si koně 
nechat vyrobit např. jako netradiční vánoční dárek. Udělal 
by dnes radost stejně jistě jako před mnoha lety dětem na 
obrázcích Josefa Lady. Tehdy děti ani netušily, že provozují 
nový sport – hobbyhorsing.

Nela Petrášková, nell.petraskova@seznam.cz     Fotografie: zdroj vlastní

Jak si na jaře zaseješ……..???? (Jozef Beniak)

….tak si na podzim sklidíš. 
To říká staré české přísloví. A toto přísloví do slova a do písme-
ne platí i v naší osadě.  V poslední době je sázení a pěstování 
čehokoliv spíš sázka do loterie než na jistotu. 

Ale znáte to?  Lidé, kterým se tato činnost stala celoživotním 
koníčkem, ti se nikdy nevzdávají. A s prvními jarními sluneční-
mi paprsky se opět vydávají dělat „díry do zeměkoule“ a sázejí 
do nich ta své semínka, cibulky, sazeničky a už se těší, jak jim 
to pěkně poroste. Nemusí být všechno jenom k jídlu, ale krás-
ná kytička také potěší. Málo deště je špatné, hodně deště ještě 
horší. Je-li málo sluníčka, tak jsou nespokojení, hodně sluníčka 
taky není dobře.  A tak je to každý rok pořád dokola. 

Podívejte se na pár fotek, co se nám letos povedlo vypěstovat 
v poměrně složitých a skromných podmínkách v naší nadmoř-
ské výšce – kolem 500 m. n. m.

Leonidy předzvěst času adventního (Jan Havelka)

V letním období měsíců červenec a sr-
pen jsme mohli na noční obloze sledo-
vat Perseidy. Meteorický roj vyzařující 
z bodu vypadání souhvězdí Persea. 

Nejaktivněji 11.-13.8. Upozorněni na tuto 
skutečnost řada z  nás sledovala noční 
oblohu. Většího „padání hvězd“ vidět 
nebylo. Zvláště když někteří z nás v pří-
jemně teplé noci na podložce usnuli. 

Podstatně vyšší aktivitu v „dešti padají-
cích hvězd“ bude pravděpodobně mož-
né pozorovat od 14. do 21. listopadu. Jde 
o jeden z nejvýraznějších a nejčastěji 
pozorovaných meteorických rojů. 

Proud Leonid má maximum oko-
lo  17.  až  18. listopadu. Leonidy vylétají 
zdánlivě z  jediného bodu, v souhvězdí 
Lva (latinsky Leo), jeho „hřívy“. Proto je 
tento meteorický roj nazván Leonidy.
Žádné speciální vybavení ke sledování 

Leonidů nepotřebujeme. Můžeme je 
sledovat pouhým okem. Na Hlincovce je 
možné najít místa bez světelného smo-
gu, kde nebude tolik rušivých světel. 

Nejvhodnější čas pro pozorová-
ní je doba okolo půlnoci. Také ješ-
tě i chvíli po setmění. V  případě,  
že se budeme na nebe dívat nad ránem, 
můžeme na nebi pod Lvem v Panně vi-
dět planetu Jupiter.

Vysvětlivky: 

Lev je na severní obloze. Je jižně od 

sousedního nejznámějšího souhvězdí 

Velká medvědice. Tvarem jako obrácený 

otazník. Nejasnější hvězda souhvězdí je 

Regulus (srdce Lva). Jasný objekt upro-

střed snímku je planeta Jupiter.
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Ještě jednou ohlédnutí za Sportovním dnem dětí.  (Jan Havelka)

V  minulém čísle novin jsme informovali a děkovali dvěma 
„duším“, Monice Knorové a Báře Sedlákové, které stály  
za přípravou a organizací vydařené akce Sportovní den 
plný soutěží pro děti a za navazujícím večerním posezením  
pro jejich rodiče a obyvatele Hlincové Hory při živé hudbě. 
Bylo konstatováno, že dětského sportovního dne se účastni-
lo přes 100 dětí. Obě chtěly pokračovat v další akci pro děti 
s názvem „Loučení s létem“. A to až do doby, než se jedna 
obyvatelka obce vyjádřila, že by některé maminky zajímalo, 
co se stalo s dobrovolným vstupným. Nechci se zastavovat 
nad tím, jak je obecně chápáno „dobrovolné vstupné“ ani 
poslední dobou často používané „některé“ (maminky, oby-
vatelé, voliči …..) říkaly.
Osobně jsem na akci také byl, ale odbíhal jsem za jinými po-
vinnostmi. Přesto jsem postřehl, že řada maminek finančně 
přispěla, až jejich děti prošly stanovišti. Kdo byl přítomen, 
viděl, co vše je pro děti připraveno a co jim je poskytnuto. O 
to se zasloužili zdarma a bez nároku na odměnu kamarádi 
organizátorek, rodinní příslušníci a členové SK. Namátkou 
zmíním: malování na obličej, zajištění pomůcek na stanoviš-
tě jednotlivých her, materiál na dětské výtvory (korálky, ko-
žené pásky, peříčka, fixy, pastelky, barevné provázky), které 

si děti na památku odnesly, zajištění vzduchovkové střelnice 
a další. Po absolvování všech stanovišť byla pro každé dítě 
připravena odměna. Ve formě prstýnku se sladkostí a také 
lízátka. Pro každé dítě byla Jakubem Chumlenem a Petrou 
Sedlákovou opečena uzenina a k tomu přidáno ovocné pi-
tíčko. 
Nikdo neurčoval výši částky ani jinak neupomínal o poskyt-
nutí peněz. Pětilitrovka se na dobrovolné vstupné objevila 
až na žádost jedné z maminek. Ta přesvědčila zapisovatelku 
účasti dětí u vstupu, že musí na tuto akci něčím finančně 
přispět. Finanční vklad na nákupy do akce poskytly Monika 
a Barča. Dobrovolné vstupné v částce 1 851,- Kč bylo odve-
deno do pokladny SK Hlincovka pod PPD č. 29 v pokladní 
knize pořadové číslo 163. 
Ani se nedivím organizátorkám, že v  tu chvíli, když se  
o vyjádření oné osoby dozvěděly, odmítly další takové akce 
pořádat. Kdo něco takového někdy pořádal, ví, co je s tím 
spojeno práce. Je jednoduché stát za bukem, nepřiložit ruku 
k dílu a jen hledat pochybení a vyšťourávat negativa. Já jen 
vím, že jsme v tomto případě „jen“ ztratili schopné dvě oso-
by, co něco dělaly pro ostatní. 

Soutěž (Ilona Bláhová)

V současnosti kdy jsme výrazně limitováni v možnostech pro Vás občany pořádat společné aktivity a setkávání, rozhodli 
jsme se v čase adventním, vás vzájemně propojit alespoň „na dálku“ společnou činností. Vyhlašujeme proto soutěž o „Nej-
krásnější adventní věnec“. Podmínkou soutěže je vlastní ruční výroba věnce. Hodnotit bude redakční rada nejen vaše este-
tické ztvárnění, ale i nápaditost a originalitu vaší tvorby. Kdo by se rád do soutěže zapojil, zašlete prosím fotografii svého 
adventního věnce na email: obecni.urad@hlincovahora.cz nejpozději do 31. prosince 2020. Vybrané tři nejlepší výtvory bu-
dou odměněny a jejich fotografie se jmény tvůrců zveřejníme na webu obce a rovněž v příštím čísle Hlincohorských novin. 
Těšíme se na vaší kreativitu a pro inspiraci přidáváme i drobný návod na vytvoření adventního věnce.

Co potřebujete k výrobě:
- korpus věnce (slaměný nebo polystyrénový) 
- chvojí (nejlepší je z tisu nebo z túje, to neopadá, ale použít lze jakékoliv) 
- lepící (tavnou) pistoli 
- náplně do lepící (tavné) pistole 
- zahradnické nůžky na větvičky 
- nůžky 
- vázací drát 
- zelenou šicí nit 
- 4x kovové kalíšky pod svíčky 
- 4x svíčka 
- stuhu, vánoční ozdoby, dekorace, skořici, pomerančovou kůru, šišky a jiné ...

Postup výroby adventního věnce krok za krokem:
1. krok  Příprava korpusu věnce
Chvojí si nastříháme zahradnickými nůžkami na jednotlivé větývky o délce cca 15 cm. Dále si připravíme vázací drát a na dokon-
čení zelenou šicí nit, která by měla mít podobnou barvu jako chvojí. Drát si připevníme ke korpusu věnce.

Postupně na korpus klademe jednotlivé větvičky v hustých vrstvách, tak abychom pokryli celý korpus z vrchní strany a 
boků a nikde nevykukoval. Ze spodní strany větvičky být nemusí. Vrstvu ovineme vázacím drátem a pokaždé utáhneme. 
Snažíme se zakrýt předchozí smyčku z drátu. Není cílem na poprvé vázacím drátem vytvořit ideální tvar věnce, je nutné 
korpus dostatečně pokrýt chvojím a připevnit. Jakmile dokončíme omotávání vázacím drátem, uděláme na něm smyčku a 
zajistíme.

INZERCE A RŮZNÉ
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Nyní již korpus připomíná věnec z chvojí, ale ještě je potřeba ho „učesat“. Vezmeme si šicí nit, která by měla mít barvu 
podobnou chvojí, aby nebyla vidět a nerušila výsledný dojem. Nit přichytíme ke korpusu a postupně jí začneme korpus 
omotávat, hustěji než v případě vázacího drátu, nyní už musíme přichytit trčící větvičky a dát věnci výsledný tvar.
Věnec by měl působit souměrně a nikde by neměl vykukovat vázací drát.

2. krok
Na věnec připevníme kovové kalíšky na svíčky (některé mají bodce, ty zapíchneme do korpusu). Kalíšek přilepíme tavnou 
pistolí. Dbáme na to, aby byly kalíšky na svíčky rozmístěny souměrně. Připravíme si čtyři mašle. Ze stuhy si ustřihneme čtyři 
stejné díly cca  30 cm a uvážeme z nich mašle. Mašle opět připevníme tavnou pistolí pod kalíšky na svíčky. Ze zadní strany 
na uzlík dáme malé množství tavného lepidla a přitiskneme na věnec, několik vteřin přitlačíme.

3. krok
A nyní máme věnec připravený na finální zdobení. K tomu můžeme po-
užít jakékoliv vánoční ozdoby, řetězy, sušené plody, skořici, šišky a jiné. 
Lze tvořit z toho, co najdete doma anebo můžete vyrazit na nákup do 
květinářství, ale i do hobbymarketů a řetězců jako je KIK, IKEA a jiné.

Před samotným zdobením byste si měli rozmyslet, jakou barvu bude 
Váš věnec mít. Já jsem se rozhodla pro vánoční nadčasovou klasiku čer-
vené a zlaté, ale kreativitě se meze nekladou. Vhodné je použít vánoční 
ozdoby, kterými budete zdobit Váš Vánoční stromeček, dekorace s ním 
pak bude krásně ladit.

Dekorační předměty na věnec opět připevňujeme tavnou pistolí, stačí 
použít malé množství lepidla. Pokud se stane, že 
přilepíte např. kouličku tam, kam jste nechtěli. Počkejte, až lepidlo vy-
chladne (ať se nespálíte) a kouličku odtrhněte. Studené tavné lepidlo 
jde z dekorace sloupnout.

Tak a je hotovo. Podařilo se nám vytvořit nádherný adventní věnec, kte-
rý voní jehličím, zútulní náš domov a zkrátí nám čekání na Vánoce.
A tady je výsledek ...

Zdroj: www.babyonline.cz 



S nadcházející zimní sezónou je opět aktuální otázka vytá-
pění. Stále větší oblibě českých domácností se těší dřevní 
pelety. 

S poptávkou roste i nabídka a pelety nabízí celá řada výrob-
ců. Spotřebitel by měl být ovšem při koupi pelet ostražitý a 
vědět, že norma ČSN EN ISO 17 225-2 je pro výrobce pouze 
technickým doporučením a není právně závazná. Osvědčení 
o kvalitě je navíc vydáno pouze na základě vzorku, který vý-
robce na počátku výroby dodá do laboratoře. 

Rozhodujícím ukazatelem kvality pelet je mezinárodní cer-
tifikace ENplus®, kterou v současné době vyžaduje značná 
část výrobců peletových spalovacích zdrojů. V  tomto pří-
padě certifikační orgán kontroluje celý proces – od kvality 

vstupní suroviny přes výrobu, skladování, manipulaci, ob-
chodní procesy a periodicky 1 x ročně kontrolu kvality pelet. 

Certifikované pelety jsou na obalu řádně označeny logem 
certifikace, třídou kvality a číslem licence. Pokud jsou pelety 
volně ložené, je tato certifikace uvedena v dodacím listu. Za-
tímco tuzemská výroba se z 96 % může pochlubit certifikací 
s nejvyšší jakostí A1, ze zahraničních výrobců má certifikaci 
ENplus® jen 77 %. Nekvalitní pelety mohou poškodit kotel, 
snížit jeho životnost a mít negativní dopad na životní pro-
středí. Nákup levných pelet proto nemusí být ve finále tím 
nejlepším a nejlevnějším řešením. 

Pokud si nejste jisti, čím se při volbě vhodného zdroje vytá-
pění pro váš dům nebo výběru kvalitního paliva řídit, využij-
te bezplatnou a komerčně nezávislou poradnu! 

Na bezplatnou konzultaci (na téma vytápění, zateplení a 
rekonstrukce domů, dotace pro energeticky úsporná opat-
ření apod.) se do Energy Centre České Budějovice (ECČB) 
můžete objednat na tel. čísle 387 312 580 nebo emailem na 
eccb@eccb.cz, bezplatná linka (záznamník): 800 38 38 38.

Činnost Energy Centre České Budějovice je spolufinan-
cována z rozpočtu Jihočeského kraje.
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Vytápíte peletami? Norma nestačí, požadujte certifikaci

Inzerce
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Svatby v přírodě

Plánujete svůj velký den? Hledáte pro obřad a případně následný svatební brunch jedinečné místo? Představte si, 
že nemusíte hledat někde daleko. 

V Rudolfově, v areálu Pozemského nebe, najdete to nejlepší možné místo pro svou svatbu. Zahrada Anastázie je částí 
Pozemského nebe, kde se konají svatební obřady již 3 rokem a zájem o tento typ svatby stále stoupá. Svatebčané oce-
ňují klidný, rozlehlý prostor, plný květin, vůní a barev (zahrada Anastázie je odbornou veřejností hodnocena jako jedna z 
nejkrásnějších přírodních zahrad v Čechách ), nádherné dekorace, množství příjemných zákoutí lákajících k odpočinku a 
dostatek času na focení po obřadu. 

Dokonalost a jedinečnost vaší svatby pak ještě umocní bezkonkurenční profesionální péče svatebních koordinátorek, které 
vám jsou plně k dispozici, jak ve fázi příprav, tak během vašeho svatebního dne. Ochotně a podrobně vám vysvětlí možné 
varianty svatby, ukáží prostor a předvedou naší velmi rozsáhlou doprovodnou nabídku. 

Místo, které v mnohem předčí zámecké svatební prostory, avšak v mnohem příznivějších cenových relacích a s velmi poho-
dovým časovým harmonogramem. V neposlední řadě, je velkou výhodou i venkovní prostředí, které umožňuje téměř bez 
omezení svatebčanům dodržovat přísná opatření poslední doby. 

Komfortní pocit všech našich hostů je pro nás velmi důležitý. Samozřejmostí je i perfektní zajištění mokré varianty pro 
případ deštivého počasí.

Dopřejte si nezapomenutelný zážitek pro vás i vaše hosty! 
Pokud se chcete dozvědět víc, navštivte naše stránky

 www.svatbavprirode.cz a přečtěte si odkazy našich novomanželů.

„Zahradu Anastazii v Pozemském nebi jsme si zamilovali již při první návštěvě. Pro náš svatební obřad byla jas-
nou volbou. Fascinovala mě letní proměna místa, vykvetly různobarevné květiny, stromy se zazelenaly, v rybníčku 
kvákaly žáby. Příjemná atmosféra, krásná výzdoba, úžasná spolupráce s ženami z Pozemského nebe! Připadala 
jsem si jako princezna z pohádky. Byl to nádherný den, na který ráda vzpomínám. Pokud hledáte to pravé místo 

pro svatbu, neváhejte!“
Iveta a Petr

„Mockrát děkujeme všem úžasným ženám z Pozemského nebe za poskytnutí překrásného, přírodního prostoru 
pro svatbu a jsme rádi, že právě vy jste byly u našeho velkého dne, protože jste se postaraly, aby tento den byl 
pro nás doopravdy jedinečný! Velice si vážíme času, který jste do plánování vložily a především všech úžasných 

nápadů a doporučení, kterými jste nám po celou dobu příprav pomáhaly.„
Alena a Martin
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Vodorovně : Svisle :

Nápověda :

Autor :

13. Lehký ocelový nosník (zkr.); ženské jméno.
14. Vděčnost; bitva.

19. Pravděpodobně; slovensky „jaké".
20. Omamné prchavé látky.

ARRAS, ATE, ILES, KIU.

15. Čára souměrnosti; rusovlasí.
16. Násilí (páchané na někom); římsky 2000.
17. Ohleduplnost; velký kus ledu.
18. Náš výrovce vysavačů; jméno norských králů.

7. Vrstvy pod kůrou stromů (floémy); žákovský stupeň
vyspělosti v džudu.
8. Zkr.naše akademie; naleziště uhlí či jiné suroviny.
9. Muži; planetka.
10. Jihoevropan; záhada.
11. Struma; citoslovce (vida!).
12. Řemen (básnicky); monopol na výrobu el.energie u
nás (nyní E.ON).

B. Dokončení tajenky
C. Ukazovací zájmeno; Angličan; lesní šelma;
samice jelenů; severs.mořský pták; zn.astatu.

G. Začátek tajenky

F. Akvarijní rybka; rostlinný a živočišný život určité
oblasti; v tomto roce; oblaka.

E. Saze; častý název hokej. družstev; iniciály herce
Hanáka; dýmka; německy „čistý"

D. Souhlas; francouzské město poblíž belgic- kých
hranic; autor válečných knih (Greg); spojení vodičů
nakrátko; básnická předložka.

Němeček Martin, ČSÚ KS Zlín

S T A T I S T I C K Á   K Ř Í Ž O V K A

Aaron Levenstein: „Statistika je jako bikini. Co… (pokračování citátu je v tajence křížovky)."

5. Souzvuk několika tónů; kancelářská zkratka.
6. Závodní pes; jednotka ruské měny.

1. Prudký útok nemoci.
2. Člen sarmatského kmene; čidlo zraku.

4. Náš výrobce jízdních kol; tržiště.
3. Porost stromů; opadání (listí).

A. Hra v kostky (latinsky); vzrostlí pánové (slang.);
evropská automobilka; skalisko.


